
Til bestyrelsen i Gaderummet og bestyrelsen i Gaderummet-Regnbuen 

Kalle 

Fra: 	 Gaderummet-Regnbuen [socpsyk@postG.tele.dk] 

Sendt: 	 22. januar 2007 21:12 

Til: 	 thomas-nieisen72@notmaiicom; onillol@hotmail.com ole@f,eroo.dk 

LTS@hr aw a<; stella os@get2net di< oojj@webspeed ak; mthistea@tiscali dk; 

Yousef; kal ebm@mail d<; ta]s@care2.com; s~oeqvist@hotmail com 


Emne: 	 Indkaldelse til bestyrelsesmade sondag d.28.januar 2007, kl. 16. Vi sorger for noget at 
spise. Kalle 

Vedhæftede filer: 2006-12-12 Mnde forvaltningen og Grvedr opfalgning pa Tilsynsrapport. Ref v Jens A 
Nielsen .pdf; 2006-12-12 Mode forvaltningen og Gr vedr opfalgning p3 Tilsynsrapport. 
Ref v Maya Thisted Gr.pdf; 2006-12-15 Christine. Afsked i Fællesmadebogen.pdf; 
2006-12-17 Husmode i Gaderummet. Kopi af fællesmodebog.pdf; 2006-12-28 til 
Socialministeriet for modtagelse af deres svar vedr. tilsyn.doc; 2007-01-03 Retur mail 
til Nikolaj Henriksen og videre korrespondance frem til 17.januar 2007.pdf; 2007-01-07 
Husmode iGaderummet. Kopi af fællesmodebog.pdf; 2007-01-21 Brev fra Ole til 
fællesmodet.pdf 

Til gammel bestyrelse i Gaderummet og ny bestyrelse i Gaderummet-Regnbuen. 


Gammel bestyrelse, der også skrev under pa regnskabet for Aret 2005. Tais Brondal Nielsen, Kent Iversen, 

Kalle Birck-Madsen, Thomas Grack Nielsen, Ole Henriksen (formand). 

Ny bestyrelse iGaderummet-Regnbuen, stiflet 4.oktober 2004. Stella Sorensen, Gitte Wandscheider, Laue 

Traberg Smidt, Maya Thisted, Birte Bech-Jnrgensen, Yousuf Mohamed (næstformand). Ole Henriksen 

(formand). 


Der ind kaldes hermed til bestyrelsesmnde sondag d.28.januar 2007, klokken 16. Det er habet at s3 mange 

som muligt kan komme. idet der er flere problemer, der skal perspektiveres og handles pa. 


1. 	 Soc alfagligt Tilsyn. Kooennavns Kommune nar venar ti Dage med en ny.[ synsrapport af 3ja.n-ar 

2007 Der er ikke ændrer et komma I selve T Isvnsrao~orten men derimod er vores 

oplæg/notater/skrifler/indvendinger fra sidste ~~ls~ns ' ra~~ort , ' t i l fo je t 
i folgebrevet. Jeg opfatter det som 
udtryk for en anerkendelse af vores standpunkt i debatten, pa grundlag af vores faglighed, men som 
Tilsyn skal man gA det videre, hvor institutionen gnres identisk med andre institutioner. Det har vi gode 
muligheder for at argumentere for, at det vil vi ikke vil egne os til, skal målgruppen fastholdes. Men 
måske vi ikke kommer uden om direkte at skulle ind og argumentere for en forsogsordning. Hele 
korrespondancen er i Postoversigt. Samt i et brev til Socialoverlæae Peter Eqe. Jeg har ogsa skrevet til 
Bent Flyvbjerg, men han har takket nej med at det ligger uden for hans omrade. 

Som vedhæftede filer er referat af mode i Forvaltningen d.12.december 2006: 

Referat v forvaltningen, Jens Aabroe Nielsen 

Referat v Gaderummet, Maya Thisted. 


2. 	 Konflikten i huset fra december 2006. 

Papir 1: Christine onsker ikke at komme mere, 15.december2006. 

Papir 2: Kopi af Husmodenoter 17.december 2006. P3 dette mode slås en konflikt an i forhold til 

huset. Modet omtales af undertegnede 


Papir 3: Kopi af Husmodenoter 07.januar 2007. 

Papir 4: Kalle: Returmail til Nikolaj Henriksen, med kopi til Ole Henriksen, og korrespondancen frem til 

17.januar 2007. 

Ole er mellem jul og nytar blevet kontaktet med hensyn til, at der skal udformes kopi af papirer vedr. 

tilsynet til Socialministeriet. Brevet er gjort klart til effektuering, men underskrives aldrig, og det 

fremsendes herefler i undertegnedes navn. Folgebrevet er vedhæflet som fil. 


Det er en gordisk knude pA to niveauer. 
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Til bestyrelsen iGaderummet og  bestyrelsen iGaderummet-Regnbuen Side 2 af  2 

Med Oles sidste skrivelse d.21 .januar 2007 er det svært at forestille sig den fælles vej videre. Også omkring 
TVgaderummet som er sat i værk i Gaderummet, og hvor der skal sendes fra omkring april 2007. Ole skrev 
her under i sin egenskab af formand for Gaderummet på ansagning om sendetilladelse. 

Gaderummets deltaaelse i fiernsvnet afklares mht.. hvad huset kan bidraae med til TVaaderummet. men 
udgangspunkt i sendeflade/iime;og navn. Navnet TVgaderummet må n&rmere afklares mht hele 
sendefladen. og hvordan resten af sendetiden kanlskal udfyldes og organiseres, eventuelt deles med andre. 

Jeg forestiller mig at komme videre ved, at Gaderummet-Regnbuen reorganiserer sig igen. Der indkaldes til 
generalforsamling. og der rykkes for den indsendte ansagning til Familiestyrelsen om godkendelse af stedet. 
sa de sidste implementeringer af Gaderummet som selvejende institution kan komme p3 plads. Og de 2 
foreninger kan finde deres rette plads. 

Personligt skal jeg tilfaje falgende til det billede, der kan tegnes af stedets liv og leben. Huset har en god tid 
menneskene imellem, dét har det hait i rigtig lang tid, men det er også en hard tid. Trods alle 
begrænsningerne og de mange opgaver, sager og problemer, så arbejdes der kontinuerligt og fagligt fremad. 

Det er min erfaring, at det skal undgas at I ~ s e  en personstrid gennem strukturelle Iasninger, men jeg opfatter 
ikke den givne konflikt som en personstrid -maske mellem formanden og undertegnede som en skuffelse 
over at være blevet misforstået, som ikke har kunnet samles op igen -men som nogle sagskomplekser 
blandt flere, der kommer i spil p3 presserende vis, nu hvor Gaderummet står over for endnu Bn af sine mange 
opgaver. 
Det andet store projekt er den interne tydeliggarelse af arbejdet gennem tavler og modelobjekter. 

Med venlig hilsen 

Kalle 
22.januar 2007 



- - - - 

Sandagsmadet d. 21. januar 2007. 

Der er labet meget vand i åen siden d. 14. december 2006, og der hældes mere og mere forkert ud 
til stillingtagen. Da jeg ikke længere har lyst til at blot at se på, skal jeg hermed ganske kort give mit 
syn. Jeg kan ikke se hverken hoved eller hale i de mange forklaringer, der indtil nu er fremkommet 
i balladen mellem Manuel og Christine, så derfor kan jeg ikke tage og har ikke taget stilling i sagen. 
På foranledning af Thomas Graack har de to parter lukket sagen. Carl Erik Birck Madsen ansker 
den viderefart til nu også at omfatte mig. 

Det medfarer, at der rejses tvivl omkring min person Cjeg fon~iger at fremme Nikolajs ansættelse i 
Gademmmet). Jeg kan ikke huske, hvem der foreslog, at Nikolaj skulle arbejde med regnskaber i 
Gademmmet, men da Nikolaj blev spurgt herom afCarl Erik, afviste han blankt. Han havde set, 
hvorledes Slobodan blev behandlet. Det er rigtigt, at jeg taler med CASA om et forskningsprojekt 
vdr. effekten af Gademmmeis virke. CASA vil have en af deres egne til studiet, Jeg mener, at det 
skal være en af Gademmmets egne (tidligere foreslået Alina). Jeg mener, at undersagelsen skal 
bmges til at sikre Gademmmet. CASA samtalerne farer til, at jeg beskyldes for nepotisme (familie 
og venner tår særlige fordele). Jeg m l  konstatere, at Nikolaj ikke har modtaget &n eneste Iankrone 
k a  Gademmmet indtil nu, hvorimod jeg kan konstatere, at Alina der blev ansat ca. 2000 ti1 10 timer 
pr uge, fra 2004 til 2005 er steget med faktor 2,17, på samme t i 4  som hun blev mere eller mindre 
"sengekammerat" med lederen. At den gamle gode studiekammerat fra 80érne Anne Svoldgåxd 
Janson, der blev ansat i begyndelsen af 2005 til 20 timer pr uge i tre måneder, stadig er ansat og nu 
med over 30 timer pr uge, og at Ditte, Carl Eriks "vist nok familie", til 10 timer om ugen. Jeg skal 
ikke her bedamme den enkeltes indsats, men blot sprge,  hvem er det, der fremmer egne interesser 
(lederen, familie og venner hæver 49 % af Imbudgettet i Gademmmet). 

Så er der den med et forklaringsproblem (svampe). I sommeren 2006 blev der af Carl Erik vejledt 
om, hvorledes man skulle sikre sig, at Martin, når han fik svampe i Thylejren, skulle være ædm. 
Der var ikke tale om, at han ikke måtte fa dem. I2004 blev de svampe indsamlet, der blev benyttet 
nytiret 2006, og under kyndig vejledning af Carl Erik tamet på loftet i det gamle Gademm. Ved 
samme lejlighed rag han en joint indeholdende knuste svampe og hash. 

Problemet er slet ikke den såkaldte konflikt mellem Manuel og Christine, men at Nikolaj rent 
faktisk har faet frem i sin opgave, at huset Rådmandsgade 60 er delt i to. Nemlig Regnbuen p& 
farste sal og Gaderummet forneden. Regnbuen bestemmer alt. Denne oplysning kunne medfare, at 
der opstod ansker om anden fordeling, derfor skal Nikolaj drives ud, og om mdvendigt også mig, 
siledes at man ikke far tid til at opdage denne viden. 

Til farstkommende bestyrelsesmade i Gademmmet ansker jeg disse problemer d r d e t ,  hemndei 
hvorledes. der kan indfares en ~ersonaleoolitik så familie oe venner ikke tilnodeses. oe  en 

U , U 

penonalepleje s l  personalet trygt tar handle til gavn for boere og bmgere. Ligeledes vil jeg have 
draftet, hvorledes bmgerindflvdelsen kan genskabes. således at bmgerne ikke gemmer sig "for 
lereren" eller således, at der &ke er enet& af"~al1; il Jung". 

Dvs. dagsordenspunkter til bestyrelsen: 1. Ansættelsesprocedure. 2. Personalepolitik og 3 
bmgerindflydelsen 

ole 























Kalle 
, ........................... . . ....... .... ..................................... ............... -.......... 


Fra: ole henriksen [ohillol @hotmail.com] 

Sendt: 17.januar 2007 16~29 


Til: bbfi@debspeed.dk; socpsyk@post6.tele.dk; Sjoeqvist@hotrnail.corn;LTS@hrlaw.dk;

mthisted@dorldonline.dk 


Emne: W:opfordring til dialog 


Vedhæftede filer: Carl Erik Birk Madsen 2.doc 


I vedhængte tekst mit referat af mdet. 

ole 

i .... ...................... ............. ,m . . ~  . . . . . . . . . . . . . .  ...- ................................. . "....... ..::.. ......... 

~~~ 

1' From: "GaMNmmet-Reegnb~n"<socp5yt@posffimtpleedk> 

, Reply-To: <xpssfl@posattele.dkz 


To: coh/Ibl@lMmiail.m>

i Subje3:ophiring tildialcg 


Date: Tue, 162112GU713:18:18 +OiW 


: Kære Ole 

1 
; Vi vil invitere dig og Kalle til m6de i morgen k1.12 til åben dialog, da vi synes at konflikten 
i har vokset til at true hele Gadenimmet. Personale såvel som boere og brugere har svært 
: ved at gennemskue, hvad konflikten efterhånden handler om. Men vi kan se at den iden 
i grad påvirker Gaderummets daglige arbejde. 
iVi håber Ivil komme med en åbenhed for andres perspektiver og motiver i stedet for en 
j fastlast dagorden. 
, På madet vil deltage det personale. som måtte være tilstede herunder Maya og Fatima. 

1 Venlig hilsen Maya og Fatima - hav en god dag 

; PS: Du må gerne give en tilbagemelding om du kan komme. 

.... . - ~  ......................................... . . . . .  .-
-.. 

Få 250 MB gratis lagerplads på M H o m i a i !  

mailto:bbfi@debspeed.dk;
mailto:socpsyk@post6.tele.dk;
mailto:Sjoeqvist@hotrnail.corn;
mailto:LTS@hrlaw.dk;
mailto:mthisted@dorldonline.dk
mailto:<xpssfl@posattele.dkz
mailto:coh/Ibl@lMmiail.m>


Til bestyrelsen 
d. 17. januar 2006 

Efter opfordring deltog jeg i msdet. Jeg var ankommet kl. ca. 11.55 og ventede i det 
sorte rum.M~deindkalderne spurgte hvor m~adet skulle holdes, og jeg sagde her i 
rummet. M~deindkalderne noterede det Gmste punkt på dagsordenen, nemlig hvorfor 
m d e t  skulle holdes. Kl. 12.15 gik Fatiina efter Carl Erik Birk Madsen. Han ankom 
medbringende en båndoptager, som blev anbragt på bordet. Han spurgte om nogen 
havde noget herimod. 
Jeg anmodede om at båndoptageren blev slukket, ellers kunne man ligeså godt 
tilkalde DR2 som netop lavede optagelser i huset, så kunne de også optage her. Da 
der ikke var nogen respons gentog jeg min anmodning om at båndoptageren blev 
slukket, eller ville jeg forlade mdet .  Det blev udlagt som en trussel. Jeg gentog 
endnu engang og sagde at hvis den ikke blev slukket indenfor 1minut gik jeg. Jamen 
der var referat af msdet, og jeg skulle ikke komme her og true nogen. 
Da minuttet var gået, rejste jeg mig og gik. 

Med venlig hilsen 

Ole H e ~ k s e n  



Kalle 
~ ~ ~.,, ,. ,, . .. ,.," , ..,.,.., ..,. ,..,... ~..~ . ~. " -. ..," ",...,. ....... .. ~- " ~. .~.~
............ ,..,...,, 


Fra: Kalle [kallebm@mail.dk] p&vegne af info@gaderurnrnet.dk 
Sendt: 16. januar 2007 2037 
Til: Ole Hennksen (ohillol@hotmail.com) 
Emne: 2007-01-16 Hej 0le.doc 

Til Ole Henriksen 
Jeg ser i dag den mail, du har sendt. Og kvitterer hermed med et udkast til et oplæg, der har ligget på 
bordet i Gaderummet et par timer, ud fra at folk må tænke med på at finde en lersning. Nogen sagde 
at flere ord ikke lerser noget, men deltagelse i en afklaring. Derfor sendte jeg det ikke. 

Det er blevet mig oplyst, at Nikolaj var på coke sammen med Jeppe for et par måneder siden, netop 
den periode hvor Jeppe fik karantæne for at komme i Gaderummet, indtil han stillede op til en 
stofkonfrontation. Det gjorde Jeppe ikke, men han holdt sig væk. Hvis Jeppe var kommet, havde 
huset handlet ved at bede Jeppe om at gå - og komme igen et kommende husmde, hvor han var 
clean - indtil han var gået. Hvis du vil vende min sætning om, så gc*r du stofpersoners indtrængen i 
Gaderummet, til Gadenimmets forsvarere. Du skulle blot have blandet dig udenom på det omtalte 
husmode d.17.december 2006. Der ligger ingen vold i min karantæne-beskrivelse. Det er ren 
information om, at man ikke kommer nogen vegne ved at fortsætte sin indtrængen - statiende med 
Stine og Nikolajs stnjende kommen til huset en sen nat, som om Gadenimmet bare er et natværtshus 
man kan feste videre i, også i boer-afsnittet. Det er Gadenimmet ikke, og har aldrig været. 

Konflikten havde fået et andet forl~b, hvis du havde handlet sagsmmigt. Eet er stofkonflikter, eet 
andet er de sagsmæssige sager for huset, og deltagelsen heri. 

Du blev kontaktet mellem jul og nytår. fordi Socialministeriet skulle informeres om 
korrespondancen til huset. Du kom ikke for efter nytår, og da du kom, gik du igen uden at 
underskrive brevet til Socialministeriet. Det blev så ændret samme dag, og afsendt i mit navn. Du 
bmgte som begrundelse at brevet allerede var givet til Socialministeriet. Jeg ved så ikke om du har 
givet papirerne til nogen i Socialministeriet sadan under hånden til information, men det er ikke nok. 

Du fortsætter med din mail en strid, ingen kan vinde. 
Kalle 
I6.januar 2007 

Kære Ole 
Jeg msker ikke at være uven. Det holder jeg for meget af dig til. Der er ingen grund til at vi geråder i 
stiid på et sådant emne. Jeg kan lægge alt bag mig, kommer vi tilbage til sagen. 

Det nedenstående er mit forsnrg på at kredse den kerne ind, der så skal handles på ud fra det 
afgnrrende led. Og det er ud t?a den aktuelle hændelse, fmst og fremmest mit ansvar. Andre kan have 
andre ansvar at tage hensyn, men må &handle på grundlag heraf. Hvordan de afledede bsninger 
herfra, virker ind pA de flere mindre virkende led, det bliver så det næste skridt at agte. Måske mange 
af dem falder på plads af sig selv, eller lader sig ane som det de i virkeligheden er, der bag ved 
panikken og sleret, og hvor de så bliver lerselige i al deres kommende fælleshed 
13.januar 2007 

He.j Ole 

Jeg tror det omhandler en strid om Nicolajs placering i det arbejdsdelte Gadenimsfællesskab. Du er 
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- - 

utilfreds med mine handlinger her, jeg kan ikke folge ham. 

Du dolkede mig i ryggen med dit indstik på huswdet, hvilket udloste det hele. Nikolaj havde lige 
svinet mig personligt til, jeg var sadan en og sådan en og sådan én,der stod i vejen for alt, da det 
ikke gik hurtig nok med at fælde den ret så tvivlsomme dom over Manuel, som skulle have slået 
Stine, Nikolajs kæreste, i boeromradet en sen nat. For var det overhovedet her niveauet var for 
tydeiiggorelse af selve hændelsesforlobetl 
Koku benævner s i  forskellen p i  boere og brugere omkring bmgen af huset, hvilket du afviser, og i 
stedet beder du madet tage stiiling til om man mh slå eller-ej. DU vil have afklaret "hvad" 0le; som 
du ikke ved i forvejen? 

Koku åbner problemet, trods at Nikolaj sviner sine omgivelser til. Koku taler ikke med vrede, men 
med forsog på at gi' indsigt. 
Du gm jorden flad, redder Nikolaj. Så kan jeg s t i  tilbage med Nikolaj, uden Koku. Da var det at jeg 
afbrod d e t  med at det var blevet for beskidt, og at folk måtte gå hjem og tænke. Jeg tilfojede ogsh 
at det særligt var rettet mod dig Ole og Nikolaj. I kom som indtrængere, i jeres udfarenhed, nærmest 
som en geimernspilning af selve hændelsen i kukkenet! Det var umuligt at folk fik lov at tale ud, 
fordi der var krav om bestemt tale, med tilrAb eller afbrydelse. 

Næste husmode 3 uger efter valgte du at gme dit åbningsindstik gennem, at opfordre mudedeltageme 
til at læse en bog om manipulation, fordi d& jeg gjorde var at manipulere ting væk fra fællesmodet. 
I bakspejlet skulle jeg have bedt dig på det omtalte udlosende mode som bes!yrelsesformand om at 
gå, forlade mde t  - p i  grund a€din inhabilitet ifi Nikolaj og Stine; - selv ville det være svært for 
mig at gi, da det var jer der var ude i et problematisk ærinde. 

Når Nikolaj handler med Tvgaderummet som han gm, med sin selvpåkaldte privatejendom, så 
handler han som én der handler sig selv ud af G a d e m e t .  T v g a d e m e t  blev sosat som et fælles 
projekt, hvor én skulle lægge navn til. Det var du hurtig til gerne at ville g m .  SA når Nikolaj gar 
krav på at ha særlig ret til at definere, hvem og hvad der må være med i Tvgaderummet, så er det jo 
ikke bare fuldemandssnak -og da slet ikke efter hvad der er sket siden natten i kokkenet, hvor Stine 
mener sig slået i ansigtet. Det skete efter at Tais var blevet smidt ud af Ungdomshuset, og hvorefter 
Stine og Nikolaj gir m 4  og de går til Gademmmet. AUerede inden lakkenepisoden har det selskab 
tået vækket meget af G a d e m e t  med slagsange. De er beskrevet som kommende meget larmende 
og meget påvirket, da de kom til Gaderummet, og herfra senere gik til kakkenet i bo-afsnittet. 

En banal strid herfra, en fuldemandsoplevelse/hændelseherfra, eller et stofindtag som nytårsaften -
???? -har siden da sat et dagligt arbejde i huset i forhold til myndigheder, udfordringer og glæder på 
lavhlus. Og huset fungerer faktisk rigtig fmt og flot. Det har en god tid, trods alle opgaverne og 
begrænsninger. 
På gaderummets gamle adresse skete det, når værtshusene lukkede, at nogen fortsatte deres fest oppe 
i G a d e m e t .  Forstyrrede man boerne - eller gik man op og larmede p i  5.te sal, s i  var det ud, 
konsekvensen faldt med det samme: ingen adgang, heller ikke for private graremål. Der er andre 
steder i Kabenhavn at feste pi, ikke på hjemloses eneste madrasser. Mange er her fysisk smidt ud a€ 
boere, hvis de ikke rettede sig ind, da de havde et sted at g i  hjem til. Der har været mange en 
u s b m e  slagsdl her, for de forstyrrende natte/værtshusgæsteme fortrak eller fald i s0vn af 
bemseise. 

Striden er omkring Stine, og Stines oplevelse. Hun har meddelt i bogen for længst, at hun ikke 
kommer igen. De, som agerer og handler i konflikten, er Nikolaj, dig Ole og i forhold til huset. I 
sidste ende steder I så p i  mig, fordi jeg er mudeleder. Alt er lige nu gået i baglås. 
Bestyrelsesniveauet er forsvundet i åben strid med den daglige leder, på grund a€konflikt med 
bestyrelsesformanden, hans s m  og dennes kæreste. Fordi problemet er blevet rejst forkert1 Huset 
skulle have taget episoden op, og overfor Stine og Nikolaj have krævet at de forklarede deres 
uskunne indtrængen i boerområdet. Men flere har sagt at det handler om hun må komme til fornuft. 
Og made op. Du harmvnt hændelsen for mig, og spurgt til om jeg tog den op. Jeg har her ikke 
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syntes det var afgmende om Stine blev slået eller ej, men at hun gerådede sig ud i en konflikt, der 
endte &sisk -hvem startede for eksempel med at sla eller sparke?, men jeg kendte endnu ikke så 
meget til hændelsen. Stine måtte mede op og forklare sig. Henmder matte man så fmde ud af hvad 
der var sket. S& Stine matte g m  op med sin sætning i fællesmdebogen, at hun aldrig kommer mere 
-og hvis hun kom, hvad der så havde faet hende til at skifte mening. 

Stabsmedet torsdag blev p i  bmgt til at vende sine hjerner udad, s& alle kan tænke med i fællesskab 
p& hvad der er p8 spil. Og det har faktisk fert ting med. Henrik var med til sidst, og kunne fortælle 
sit. 

En intrige omkring Lars S. er blevet ryddet ud. Og en anden intrige omkring Lars S. blev ligeledes 
ryddet ud. Lars har ikke haft gang i noget, ikke været ude i noget ellers nogens ærinde på dulgt vis. 
Det efterlod et rent bord, hvor andre ting kunne tone frem. 

Forholdet til kommunen, som et svækket hus skal forholde sig til, er et problem. Hvordan skal 
opgaven takles? 

Jeg har ikke noget imod at stoppe i huset, eller trappe om, men jeg arbejder ikke for fremmede 
interesser. Jeg t r d e r  heller ikke af, hvis alternativet ikke er levedygtig. Jeg oplever ikke at have 
noget i klemme, jeg er ikke fedtet ind i noget, jeg har min tanke- og handlefrihed. Men jeg er heller 
ikke færdig med at gi mine ting ud i strukturen, databaseniveauet og mange andre ting, som huset er 
atlængig af i det daglige, men som er sværi at viderefme for andre. 

Stabsmdet satte fokus p i  en ting, eller nærmere to ting. Dit forskningsprojekt, som du har oppe og 

kme med CASA, og hvor Niolaj skal være aktmen. Det er din tanke, du har nævnt det for mig som 

en mulighed. 

Du nævnte ogsåNikolaj overfor mig i sin tid, da huset stod og manglede en regnskabsfmer. Det blev 

ikke til noget. Jeg husker ikke om Nikolaj overhovedet selv spurgte, men han ville ikke kunne 

honorere kravene. Han passede ikke til et sadant arbejde på daværende tidspunkt. 

I forhold til et CASA-projekt og Nikolaj, her har jeg det på samme made. Nikolaj er alt for umoden. 

Jeg har så udtrykt mit forbehold overfor dig tidligere mht Nikolaj og arbejde. Og det er desværre 

blevet bekræftet p i  en rigtig dum måde med Nikolajs håndtering af sin indgåen i Tvgademmmet, 

hvor det pludselig bliver hans bestemmeprojekt. 


Der er for meget absurd p i  spil. Umodenhed, stoffer og sammenblanding af interesser. Det er et 

fænomen i en voksetid, ogleller for en krisetid. Det kan bare ikke bære faglighed eller 

politiklægning. Grundlaget m i  med. 


Jeg har ikke haft andet forhold til Nikolaj end generelt til andre. Hvis der er noget, så er det en særlig 

positiv stotte, som alle med store konflikter får. Men at Nikolaj er der, hvor han laver professionelle 

projekter i Gaderummet, fx CASA-projektet, det er han for ny en student til. Han har brug for alt for 

megen hjælp, og han kan ikke bruge den, da han endnu mangler noget selvstændigt at anvende den 

ud fra. Nikolaj er $+dig ved at stifte bekendtskab med foakelliee teoretiske skoler oe retningo. Ud 

over dette ma Nikolaj kunne styre sit konfliktpotentiale p& en anden mere udviklende måde end som 

et spergsmål om, hvem der bestemmer. 


På et sådant punki kan jeg stå dig, som en far der vil fremtidssikre dm sen gennem G a d e m e t ,  i 

vejen. Hvem prmer egentlig ikke at fremtidssikre noget?! N& du dolker mig pA grund af en dulgt 

drubndelse i et uskyldigt k~kken en sennat -en hændelse som Stine har gerådet sig ud i et ikke 

muligt tælleligt antal gange - for at redde sandheden for din s m  og din sms kæreste, Stine, så må 

striden squ være her. 


Ift Nikolaj. Jeg har her haft mine konflikter med Nikolaj, da han tit geråder sig ud i konflikter. Jeg 

kender endda samme konstellation op til flere gange, bare ved at rode lidt i min hjerne. Nikolaj 

forsvarer Cn, og uden at nzevne navne er det gennemgiende, at selv om personen er smidt ud på 




Hej Ole Side 4 af4 

grund af stoffer, så skal han/hun alligevel være der igen, komme ind igen, men samtidig har det 
udlosende for udsmidningen - og herigennem klarheden over at det var stoffer der var på spil - ikke i 
sig selv været stofferne, men den adfærd -det aggressive, det tvingende grænseoverskridende, det 
vulminiose - som personerne udviste overfor deres menneskelige omgivelser. Det er lige som den 
sprutfuldes sandhed, dkn skal heller ikke styre noget -og det må man også gå imod om man så 
gedder ud i konflikt og slagsmil. At soge at presse sandheder igennem, med andre som midler, trods 
al etik og moralitet, kommer der aldrig noget godt ud af på lang sigt. 

Måske kan denne konflikttype beskrives som 'spændetr~jens psykiske paradoks', givet ud fra at 
omverdenen synes upivirkelig, man har ikke kontakt til dens åbninger, dens potentialer, er ikke del 
af den, men underordnet den, og samtidig er man henvist til at leve af den. 

Jeg opfatter ikke striden som antagonistisk, hvis man iænker fælles fremtidssikrig. Nikolaj og Stine 
er stillet med et alvorligt forklaringspmblem efter hvad der er kommet fiem nytårsaften. Jeg tænker 
mig en losning kan antage en form som, at Nikolaj og Stine holder pause h huset et par uger; 
aflægger urinprave, kommer til et husmode og forklarer sig omkring nytarsaften. Og ingen 
bortforklaringer. 

Afhængigt af modet er de s i  i huset på sæt og vis. Og fra den position arbejde. Der skal nok blive 
taget hold om dem; det behwer du ikke bekymre dig om. 

CASA-projektet m i  gwes Abent og medinddrages i en fællesprioritering. 
TVgademmmet planlægges ud fra h u s d e r  og andre etablerede sammenhænge i huset 
Bestyrelsesmode &oldes snarest. 

Der foranstaltes DA f& kommende mude i huset. at få mennesker med menineer til at formulere 
deres lasningsfo;slag p i  "håndfæstningen" til kommunen, bare i starten i form-af en 10 til 50 linier. 
Måske der ligger nogle lasningsudkast fra sammensuriet her, der kan åbne feltet for en losning p i  
kort og lang sigt. 

Vi har p i  den ene side god tid; det tager ikke lang tid at skrive noget; - P i  den anden side er der 
utrolig kort tid til at få vores store netvzrk til at tænke med på, i hvilken retning vi skal shbe  en 
l~sning.Vi kan endog ugen op til at vi skal svare gå i pressenltv og spmge om ikke seerne vil k n k e  
med, råde os omkrig vores tilbagemelding. Dilemmaeme vi står overfor må kunne beskrives på en 
10-20 linier. Og sA bmge vores hjemmeside -og webhotellet p i  Nygaderum.dk -til at lægge alle 
svarene ud på. 



Kalle 
... .~,..,,,.,,,.., " .....,., " .~ .... ..... - .  .... -.--.......
~ ~ ~ ~ 

Fra: ole henriksen [ohiliol@hotmail.coml 


Sendt: 15. januar 2007 23% 


Til: sccpsyk@posat.tele.dk; socpsyk@poc16.tele.dk; sjoeqvist@hotmail.com; 

stella.sorensen@mail.dk 

Cc: mthisted@worldonline.dk;laues@mail.dk 

Vedhæftede filer: Carl Erik Birk Madsen l.doc 

Nogle betragtninger. 
ole 

mailto:sccpsyk@posat.tele.dk;
mailto:socpsyk@poc16.tele.dk;
mailto:mthisted@worldonline.dk;
mailto:laues@mail.dk


Carl Erik Birk Madsen 
Rådmandsgade 60 
2200 Kbh. N 
Socpsyk@posat.tele.dk socpsyk@,post6.tele.dk 

Mandag d. 15.januar2007 
Kopi til bestyrelsesmedlemmerne som har en mailadresse. 

Vedrmende smdagsm~det d. 14.januar 2007. 

Under meddelelser var sat karantzene, som var udsendt og lagt på bordet. I skrivelsen 
star der: "vil husets sanktioner blive håndh~vet". En helt utilshet trussel om vold! 
En helt uigennemtzenkt fremgangsmåde, ligesom trussel om vold strider mod 
Gaderuminets leveopfattelse og imod cirkulsre vdr. magtanvendelse.(planlagt vold) 

Under punktet Tilsynesrådet blev der lagt frem at Gaderummet skulle protestere 
meget voldsomt over reglen om 18års grsnsen. Evt. via Gemsynet. Reglen er fastsat 
i Sewiceloven, som helt klart foreskriver, at det er de valgte politikere der har 
bef~jelseme. Det er derfor ikke Gaderummets område. Den valgte fremgangsmåde 
vil vzre lig med lukning af Gaderummet. Som formand for bestyrelsen af 
Gaderummet vil jeg gå imod en sådan handling. 

Ud over det på m ~ d e t  fremlagte så jeg i fredags en tekst stilet til mig men endnu ikke 
afsendtlmodtaget. Den var fremlagt i det sorte rum som udkast. Teksten indeholdt 
nogle passager som for mig at se wdvendiggm et regelszt for ans&lsesprocedure, 
således at jeg ikke lsngere kan klandres for nepotisme. 

Punkterne tilsammen g0r, at jeg meget må ovenreje at fremskynde den opdeling i en 
administativ ledelse og en psdagogisk ledelse, således som vi har talt om, og som 
også er omtalt af nogle bestyrelsesmedlemmer. 

Med venlig hilsen 

Ole Henriksen 

mailto:Socpsyk@posat.tele.dk
mailto:socpsyk@,post6.tele.dk
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Kalle 
. . .  ..................................... .... ~." ........ .- "....................... 


Fra: Maya Thisted [mthisted@tiscali.dk] 

Sendt: ll.januar 2007 08:18 

Til: socpsy k@posts.tele.dk 


Emne: VS: Indkaldelse- bestyrels'emade 


.................. - ..... , . ....................................... ... ..... 
Fra: ole henriksen [mailto:ohillol@hotmail.com] 
Sendt: 11.januar 2007 08:16 
Til: mthisted@woridonllne.dk 
Emne: RE: Indkaldelse- bestyrelsesmede 

Kære Maya 

Da jeg fmst er i Kabenhavn på hovedbanegården omkrig 18.45 vil det også være svært for mig at 
nå frem til W 18.30. Jeg vil foreslåat mde t  bliver sat til d. 15. januar 2007 k1 19.00 eller 18.30. 
Samme dagsorden samt endnu et punkt, dato for generalforsamling da to-årspenoden udlaber 6. maj 
2007 iflg. vedtægterne. 

Jeg vil udover det af Laue Traberg Smidt foreslaede ogsA anmode om ,at referatet som Maya har 
taget af d e t  i december med forvaltningen ligeledes vedl~gges. 

Med venlig hilsen ole 

venligst bekræft hurtigst muligt flytningen. PPS. efter onsdag i næste uge. ole 

j ............... ................-............................................................................................. ............................ ............. ^-. ...... 

j From: "G#ie(HotmaI~* <sJ~kW@hotma#.Cm> 

i To: "Taue TraktgSmidf" 

: ~fTS@hrrlaw.dk~,~n>cps~@psat.leIeedk~,~bbJ@~bspceddk~,~ohiIbI@hotmaiI.mm~,~&@fwbo.dk~
1 Cubjeb: RE: IndkaIeise - b e s i y d m d e  

i Date: Tue, 9 Jan20071t14:39 +O1M 


1 Kære Maya ag 0vrige Gadenimsfolk 
Z Jeg kan heller ikke deltage i morgen og er iavrigt enig i Laues betragtninger. 

j Hilsen Gitte Wandschneider. 


....*....................... 


From: LaueTraberg Smidt [mailto:LTS@hrlaw.dk] 

Sent: 9. januar 2007 15:04 

To: socpsyk@posat.tele.dk; bbU@webspeed.dk; sjoeqvist@hotmail.com; ohillol@hotmail.com; 


t Subject: SV: Indkaldelse - bestyreisesmede 

Hej Maya, 

I Med så kort varsel kan jeg Ikke deltage. 


mailto:[mthisted@tiscali.dk]
mailto:k@posts.tele.dk
[mailto:ohillol@hotmail.com]
mailto:mthisted@woridonllne.dk
mailto:<sJ~kW@hotma#.Cm>
mailto:~fTS@hrrlaw.dk~,~n>cps~@psat.leIeedk~,~bbJ@~bspceddk~,~ohiIbI@hotmaiI.mm~,~&@fwbo.dk~
[mailto:LTS@hrlaw.dk]
mailto:socpsyk@posat.tele.dk;
mailto:bbU@webspeed.dk;


Jeg beder om at modtage rapporten pr. mail. 

Samtidlg foreslår jeg at Indkaldelsen ledsages af et formuleret fomlag til en skriftlig reaktlon på rapporten. 

58 sllpper VIror at bruge en masse tid under modet p8 at formulere de dele af et svar, som der er enlghed om 


Et godt råd: Ien tid hvor vi er under pres skal man sarge for at overholde den slag: smatlng som vedtaegternes 
regler, eksempelvis om hvem der indkaldes til modet og hvem der indkalder. leg  gar ud fra at kun de navne jeg kan 
se i mallen er blevet indkaldt. 
Med venlig hllsen 
Laue Traberg Smidt 
Advokat 

ADVOKATERNE 

Lygten 2 C 

2400 Kpbenhavn NV 

Te170 20 12 00 

Fax 70 20 04 48 


Direkte 31 1101 00 

LTS@humanrightslaw.dk 


.-s-...,,, -. -" .....~ 

Fra: Gaderummet-Regnbuen [mailto:socpsyk@post6.tele.dk] 
Sendt: 9. januar 2007 14:36 
Til: bbij@webspeed.dk; bbjj@webspeed.dk; sjoeqvist@hotmail.com; sjoeqvis~hotmail.mm; Laue Traberg 
Smidt; LaueTraberg Smidt; ohillol@hotmail.mm; ole@fuerbo.dk 
Emne: Indkaldelse - bestyrelsesm@de 

Kære Bestyrelse, 

Der indkaldes hermed til Bestyrelsesmadeimorgen, onsdag, den 10.januar, kl. 17.30. 

Dagsordenfor madet: 

Hvad at gare i forhold til den endelige Tilsynsrapport. der er modtaget i fredags og hvor der ikke er ændret 
et komma? 

Evt. 

Med venlig hilsen 

Maya Thisted 


-- .~~"  ..".. . .. 

Ta'pA udsalg %et rundt på MSN Sboppinphvor du altid finder de bedste priser 

mailto:LTS@humanrightslaw.dk
[mailto:socpsyk@post6.tele.dk]
mailto:bbij@webspeed.dk;
mailto:bbjj@webspeed.dk;
mailto:ohillol@hotmail.mm;
mailto:ole@fuerbo.dk
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Gaderummet-Regnbuen 
.,,... .,,,.. ,,..,....... " . ~..
~ ~ ~ ~ 

Fra: Gitte(Hotmai1) [sjoeqvid@hotmail.com] 

Sendt: 9. januar 2007 20:39 


Til: Gadewmmet 


Emne: NV:Indkaldelse- bestyrelsesm0de 


. "."..,...,,. "uv.,....,,.. . . ~ .  "..,.., ... "..,,.,,,.,. "~ ~ 

From: Gitte(Hotmai1) [mailto:sjoeqvist@hotmail.com] 
Sent: 9. januar 2007 18:15 
To: 'Laue Tmberg Smidt'; socpsyk@posat.tele.dk; bbjj@webspeed.dk; ohillol@hotmail.com; ole@fuerbo.dk 
Subject: RE: Indkaldelse - bestyrelsesmode 

Kære Maya og 0vrige Gaderumsfolk 
Jeg kan heller ikke deltage imorgen og er invrigt enig i Laues betragtninger 
Hilsen Gitte Wandschneider. 

. 
From: Laue Traberg Smidt [mailto:LTS@hrlaw.dk] 
Sent: 9. januar 2007 15:04 
To: socpsyk@pwattele.dk; bbjj@webspeed.dk; sjoeqvist@hotmail.com; ohlllol@hotmail.com; 
ole@iuerbo.dk 
S u b j e  SV: Indkaldelse - bestyrelsesmmle 

Hej Maya, 

Med så kort vane1 kan jeg Ikke deltage. 


leg beder om at modtage rapporten pr. mall. 

Samtidig fores18rjeg at indkaldelsen ledsages af et formuleret forslag t11en skriftlig reaktlon på rapporten. 

~8 slipper vi for at bmge en masse tid under mwdet på at formulere de dele af et svar, som der er enighed om forlods. 


Et godt råd: I en tld hvor vi er under pres skal man s0rge for at overholde den slags småting som vedtægternes regler, 

eksempelvis om hvem der indkaldes til m0det og hvem der Indkalder. leg gar ud fra at kun de navne jeg kan se i 

mailen er blevet Indkaldt. 

Med venlig hilsen 

Laue Traberg Smldt 

Advokat 


Fra: Gademmmet-Regnbuen [mailto:wxpsyk@post6.tele.dk] 
Sendt: 9. januar 2007 14:36 
Til: bbjj@webspeed.dk; bbjj@webspeed.dk; sjoeqvist@hobnail.com; sjoeqvlst@hotmail.com; Laue Tmberg 
Smidt; Laue Traberg Smldt; ohillol@hobnall.com; ole@fuerbo.dk 
Emne: Indkaldelse- bestyrelsesmode 

Kære Bestyrelse, 

Der indkaldes hermed til Bestyrelsesm0de i morgen, onsdag, den 10. januar, kl. 17.30, 

Dagsorden for medet: 

Hvad at g0re i forhold til den endelige Tilsynsrapport, der er modtaget ifredags og hvor der ikke er ændret et 

[mailto:sjoeqvist@hotmail.com]
mailto:socpsyk@posat.tele.dk;
mailto:bbjj@webspeed.dk;
mailto:ole@fuerbo.dk
[mailto:LTS@hrlaw.dk]
mailto:socpsyk@pwattele.dk;
mailto:bbjj@webspeed.dk;
mailto:ole@iuerbo.dk
[mailto:wxpsyk@post6.tele.dk]
mailto:bbjj@webspeed.dk;
mailto:bbjj@webspeed.dk;
mailto:ole@fuerbo.dk


komma? 

Evt. 

Med venlig hilsen 
Maya Thisted 



Kalle 
. _ .,,... . ...,.._,,__l,_,,"","", . ,... , ". . . 

Fra: Birte Bech - Jargen Jargensen [bbjj@webspeed.dk] 

Sendt: 9. januar 2007 16:45 


Til: Gaderummet - Regnbuen 


Emne: Vs: Indkaldelse - bestyrelsesmade 


-- Oriainal Messaae -----" 
From: Birte Bech - Ja!gen_Jmgmm 
TO: S O C U S V ~ @ D O S ~ ~ . ~ ~ ~ ~ &  ; ohW@hotmail.com ;ale@ucrhdk;&?&qvist6hotmail.com; l!s@h~Law~dl< 
Sent: Tuesdav. J a n u a ~  09.2007 4:39 PM 
~ubjec t :SV: iridkaldelje - bestyrelsesmade 

Kære Bestyrelse 

Jeg har hjernerystelse efter et cykelstyrt. sa jeg kan ikke komme. 
Birte 

----Original Message -----

From: badenimmet-Regnbue? 

To: bbJ@webspeed.dk ;bbi@'webspeed.dk ;sioeqvist@hotmail.com; gigeg$s~@h@i!2~m; 

-Its@hrlaw.dk ; LTS@hl!aw.dk ;ohfllol@hotmail.com ;ole@fuerbo.dk 

Sent: Tuesday, January 09.2007 235 PM 

Subject: Indkaldelse - bestyrelsesmade 


Kære Bestyrelse, 

Der indkaldes hermed til Bestyrelsesmade i morgen. onsdag, den 10. januar, kl. 17.30. 

Dagsorden for rntadet: 

Hvad at gare iforhold til den endelige Tilsynsrapport, der er modtaget ifredags og hvor der ikke er ændret 
et komma? 

Evt. 

Med venlig hilsen 

Maya Thisted 


mailto:[bbjj@webspeed.dk]
mailto:SOCUSV~@DOS~~.~~~~&
mailto:ohW@hotmail.com
mailto:bbJ@webspeed.dk
mailto:bbi@'webspeed.dk
mailto:sioeqvist@hotmail.com
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mailto:LTS@hl!aw.dk
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mailto:ole@fuerbo.dk


Gademmmet-Regnbuen 
........................ ...,.. .,..,,,,. -~ " ~.
~ ~ ~ ~ 

Fra: Gaderummet-Regnbuen [socpsyk@posi6.tele.dk] 


Sendt: 9. januar2007 14:36 


Til: bbd@webspeed.dk: bbjj@webspeea dk; s,oeqvist@hotmail.com; sjoeqvist@hotmail.com; 

lts@hrlaw.di<; LTS@hrlaw.dk. ohillol@hotmail.com: oe@fuerbo.di< 


Emne: Indkaldelse - bestyrelsesmade 


Kære Bestyrelse. 


Derindkaldes hermed til Bestyrelsesmade imorgen, onsdag, den 10. januar, kl. 17.30. 


Dagsorden for medet: 


Hvad at gare iforhold til den endelige Tilsynsrapport, der er modtaget i fredags og hvor der ikke er ændret et 

komma? 


Evt. 

Med venlig hilsen 
Maya Thisted 

mailto:[socpsyk@posi6.tele.dk]
mailto:bbd@webspeed.dk
mailto:lts@hrlaw.di<;
mailto:LTS@hrlaw.dk
mailto:oe@fuerbo.di<
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Gaderummet-Regnbuen
.~..-..... .... ..,.,,,.,.," ~ - ~ .  "," " ... .. ,. ... .~..~ ,.,,,. 

Fra: Gaderummet-Regnbuen [socpsyk@post6.tele.dk] 
Sendt: 8.januar 2007 1351 
iil: ohillol@hotmail.com 
Emne: Svampe, Stine, Trotskij, Martin og Gaderummet 

Hej Ole. 

Jeg går hjem fra mvdet i går med vurderingen af hændelsen i keikkenet, at det var en 
stofpsykose/syretrip, der siden da har spillet sig af hos Stine. Den keibenhavnske undergrund har et 
par lignende hændelser igennem de sidste 20 år -jeg kender en 3-4 stykker, uden selv at være del af 
det -hvor politik er endt med at blive f0rt ud fra enkeltsagsniveau, og hvor eens egen oplevelsen af 
en hændelse seiges gjort til en gruppemzssig sandhed, overfor de der ikke deler dette, som de er 
forkert på den, ~ r m e s t  forrædere af den gode sag. 

Da jeg kom i morgen, var der ikke den betragtning om i går, som jeg ikke skulle hme på. Blandt 
andet feilgende: 

Stine og Tr0tski.j holder nytar, hvor de ikke bare selv tager svampe, men også spmger Martin - som 
de har inviteret fra Gademmmet - om han vil prave svampe. Martin siger selv han bliver spurgf men 
at han takker nej, mens Stine og Troiskij fortæller, at de tog svampe, men to andre som var der, 
herunder Martin, ikke tog noget Dvs. at Stine og Troiskij, da de senere tropper op i Gaderummet 
nytårsaften, at så er de på svampe! 

Jeg fdte ubehag ved at m d e  dem nytarsaften, men har forbundet det med at blive verbalt overfaidet. 
Men i bakspejlet, så falder oplevelsen pi5 plads på som hvad det var: en fordækt handling: at sejle 
rundt i Gaderummet på stoffer! 

Jeg skal lige sige, at jeg har hmt det med Stine og Trotskij og svampe nytårsaften fm, for mange 
dage siden, men jeg har også glemt det igen, nu hvor der ikke blev proppet noget i Martin, men jeg 
har villet huske det til næste gang, Martin skulle blive inviteret ud. Jeg vidst dog ikke, at Martin var 
blevet det tilbudt, men det har Martin nu bekræftet. Men nu er det km? sA langt ud, al det b r e r  
hjemme som del af en konflikU0sningsproces. 

Omkring Manuel, såviser det sig, at Stine startede med at spa&e Manuel, fordi han stod i vejen. Det 
er herefter at det udvikler sig, men ingen, heller ikke Peter, har set Manuel sla 

Kalle 
08,januar 2007 

mailto:[socpsyk@post6.tele.dk]
mailto:ohillol@hotmail.com


Gaderummet-Regn buen 
.. .........,"-" . - . .- . ..- ,
~- ----. ~ 

Fra: Gaderummet-Regnbuen [socpsyk@post6.tele.dk] 

Sendt: 5. januar 2007 21:43 

TII: ohillol@hotmail.com 

Vedhæiierie filer: 2007-01-03 Tilsynsrapport endelig 2006 incl f0lgeskrivelse .doc 

Hai Ole
. . - J  

Nu har vi faet tilsynsrapporten, og jeg sender den hermed li1dig. 
Jeg s4 wsa  at du ikke havde faet swevet ~ n d e r  DaDiret t I Socialministeriet 
eg har vurderet, at det var vigtigt at fa det af s l id  med det samme, sa brevet er nu pa Kalles vegne 
Hej fra Anne 

mailto:[socpsyk@post6.tele.dk]
mailto:ohillol@hotmail.com


Gaderummet-Regn buen 
..,m,w..-.-...-.-.... .~."..., " ~ . ~ . ~  ,.?...." ~ ~ . .  ....~ ...""-..... 

Fra: Gaderummet-Regnbuen [socpsyk@post6.tele.dk] 
Sendt: 5.januar 2007 20:22 

ml: nmfli@ruc.dk 

Emne: Husmodebogen 

Vedhæftede filer: 2007-0145 Til Ttotskij fra Alina.doc 

Hej Tmtskij. Her nogle ord til dig. Alina 



5. januar 2007 

Kære Trotskij, 
leg synes at det er for trist at skulle hse  dit brev fra i går,igen og igen, uden at kunne h d e  hovedet og 
hale i den måde, du beskriver kontlikten på. 
Selv om jeg ikke har overværet episoden mdem Christine og Manuel, hella ikke været til det omstridte 
husmode, ser jeg mig nodt U1 komme med nogle bemæhhger. 
Allerede i forste sætning fremsætter du en ret bastant påstand om at KaUe fordrejer sandheden til fordel 
for en gruppe, han stetter her i huset. Du skriver: "Jeg går ikke p i  dig, jeg g31 på dm drejning af 
sandheden til fordel for den gruppe, du stotter i huset". Men du forklarer ikke, hvad er det for en 
hemmelig gruppe du har i tankene. Du argumenterer ikke for, at der overhovedet fmdes sadan en 
privilegeret gruppe i huset. Du anvender bare et urgammelt retorisk Irneb, hvis eneste funktion er at 
vakke mistænksomhed og hvad mere er, samme retoriske kneb lader dig selv fremstå som de svagestes 
fortaler og Gaderummets legemliggjorte Sandhed. 

"A&er lige i Godenrmmet,men nogk ejer stedet mere end &andre" -eUer hvad? 
At have lyst til at bruge de mindre klamme toiletter forekommer mig ganske naturligt, men d r  man 
samtidigt hzvder, at der ingen forskel er på boere og gæster/brugere, så iiistes jeg 01 at sporge: sæt, det 
var en beboer; i så faid, vil det s% ikke vme mere naturligt at tage sin tjans forst? Det virker, som om du 
troede, at brugere har samme "retugheder" som boere uden at tage del i "forphgtxlser" - men det må 
næppe have været din mening, nærmere en utilsigtet lapsus. H e r  er det kun de udvaigte, der har fri og 
legitim adgang til alle lokalerne, ogsi om natten? 
leg ser tanken bag dit brev som et nostalgisk forseg p i  at etablere skelnen mellem det gamle - Fra "den 
gang vi boede her" og det nye - de illegitime indtrængeres - fællesskaber. På den mide magter du at 
omformulere en endnu ukendt form for suukmrel konfiiktkiide i huset og presse den ind i en velkendt 
forklaringsmodel, der blot henviser til striden mellem "gamle gode dage" og tingenes nuværende - iæs 
forvrængede - tilstand. 
S1 nemt går det dog ikke. leg har været her næsten hver dag i de sidste snart 6 h,men har svært ved at 
genkende det biliede af nye Gaderummet, du tegner, eller rettere antyder i dit brev. Billedet, der går ud 
på, at husets nuværende beboere, brugere og ansatte opdeles i indbydes fjendtlige grupperinger, der 
d e  sammen og hver for sig fodder husets egen* og eneste rig* and. Du forestiller dig endvidere 
at det er den stærkeste gmppe (underforstået: de sorte, de lyserede, de fremmede, osv., kort sagt: fok, 
der et bærere af en splittende bandementalitet), der med Ihile i spidsen saetter dagsordenen og retter sig 
imod dem, der repræsenterer det ngtige fæiiesskab og stedets normativt forudbestemte ånd. Det er 
uklart for mig, hvordan Manuel er havnet i de stnrkestes gruppe, og hvordan han kan tilskrives den 
ekskiuderendemagt, men det er ogsi svært at se, om det var alvorligt eller humoristisk ment. 
Det er Lgeledes uklart for mig, hvordan problernahkken omkring TvGaderumrnet kommer ind i 
billedet, og hvorfor det er nodvendigt at blande den sammen med Christine, Manuel og mere eller 
mindre beskidte lokummer. 
At vzre en del af Gaderummet er ikke et sporgsmål om anciennitet eller fortjeneste. Det gavner heller 
ikke situationen, når man som eksbeboer fortsætter med sin ejerskabs-fornemmelse i forhold til 
Gademmmet, en fornemmelse, der især kommer til syne i dine formuleringer såsom "tro overfor husets 
regler og ånd", "det rigtige fdesskabs" ... 
Samme e lder  Tv-Gaderummet: at være med på eUer tovholder for et af Gademmmets projekter er 
ikke ensbetydende med at have ret til u d m e  sig selv til projektets ejer, som giver de andre lov til at 
viere med ellet blive udelukket fra. 

Mange veniige hilsner 
aha 



l 

7 - 	 . --	 c l q .  'l. y/t-o7 
T 	 . .- .>Kære Kalle, du har misforsthet sendagsmedet d. 17dec. jeg går ikke på dig, 
-- ieg går pi3 din drejning af sandheden til fordel for den gruppe, du stBtter i . - - 	 . . -.-

huset. d vidt jeghusker kom det frem fra peter gennem & oversættelse af 
p-


. 	 adrian at peter havde set manuel sli3 christine, (hun hed& ikke Stine), det 
-. .. var ikke mig ellermin far der rejste konflikten, det var koku og reagan, hvad 

tror du bagtanken var!!! -.-.., -.. 
> Christine skulle bruge toilettet, og synes det i entreen var for klamt, hun 

....... 	 Abnede d m n  indtil boerkekkene og bliver d t  med glade tilrib, heey 
christine afde fleste der med.manuels ord sad OIZdrak om det var s a t  vides . 
ikke,~men manuel drikker jo ik el s i  kig lige svage engang v& bejning af 

- .  ~ . .  	sandhed. At du stopper m d e t  er helt uaccembelt afflere munde, du har 
skrevet referat, du &er bogen med, der viresterende punikter pb dagsordenen 
b1.a tv gaderummet, er det dig der er h u d e t ? ? ?  Tv-gademmmet, havde på det 
tidspunkt intet udstyr, der var ikke noget redaktionslokale, intet, det virkede 
kon fortalt ikke som om du havde nogen interesse i proje et. VIer begyndt at 
producere, gA til meder har selv skaffet udstyr, har skaffet'P;ontakter, og 
lokaler vi kan redigere filmklippene i. 
> Derfor skal min udtalelse nytårsaften tages meget alvorligt, vi har ikke faet 
noget som helst statte fra gaderummets side what so ever, og derfor finder jeg 
det ikke rimeligt hvis du Kalle skalhave det sidste ord som du jo skal have i 
stM set alt andet der sker i huset 
>Dermed ikke sagt at folk fra Gademmmet ikke kan f i  lov at producere 
udsendelser, det er bare ikke os der spailter dem i rmen for at kommeigang det 
m& de selv klare, og du far intet at skulle have sag5 hvis du havde involveret 
dig, kunne du have faet medbestemmelse, men aldrig det sidste ord, det er 
fællesskabets, og samtlige dem der er med til at lave og er med på'filmene. 

.............. 
 Angående konfiikten med manuel, skal der lige siges at manuel ikke kan forsti at 

..... christine ikke gider snakke med ham, det forstår jeg egentligt godt, igennem 
tiden er hun ofte blevet skubbet og svinet til af manuel, hun har f8et kastet 

... - m flaske efter sig der ramte, og nu er hun også blevet slået, der sætter jeg 
............. grænsen, christines grænse er overskredet for længst. Derfor &ser Christine 

Manuel hver enste gang han kontakter hende. Det er udelukkende mit.kendskab og - .-
nogle gange venskab til manuel igennem mange år, der er b a g  til at christine , 

.--p- ikke er rmrget på ham for længst. 

..
 .-
Spliden kan skabes mange steder, men når man skaber dm mod nogle afdem der er 
tro over for husets regler og hnd og af det jeg ser som det rigtige fællesskabs 
opfattes som uundværlige for huset og pi3 den måde ekskludere dem godt nok 

.-..-. - - , 

selwalgt(men hvem ville finde sig i at blive slået pi3 og blive svinet til), så 

bliver det et bande milje, hvor det er den stærkeste der overlever, og de ... 


-- svageste overses. 

-..-.-

--d...... 

Det er ikke det Gaderum, jeg og christine Irerte at kende i sin tid, hvilket også 
vil h m g a  afmit projekt. god læsning, vi ses ligepludselig. 

T m k i j  og Christine 

...... 

. . ... 
..... -- . . 

: kopi sendt til ole - - ......,--
 ....... 

.	 - -T--.. -I .. 

7~ 

, " ..-. 
* 

. . ,  . , . "  . . . .  



Gademmmet-Regnbuen 

Fra: Gaderummet-Regnbuen[~>cpsyk@posffi.tele.dk] 
Sendt: 3. januar 2007 16:X 
Til: 'nrnfh@nic.d!t 
cc: ohillol@hotmail.com 

Emne: SV: 


&re Niko l a j .  
Tak s k a l  du have. Den s k a l  j e g  nok f å  l æ s t  s n a r t .  

Der er et  k n g e p a r t i  f r a  husmwdet d.17.december 2006. Du g å r  pa mig, s v i n e r  mig til, 

da  i e s  i k k e  umiddelbart  fwluer  d i s  i a t  v u r d e r e / d m e  Manuel f o r  en handl inu .  - .  som 

~ t i n e - r e f e r e r e rtil. 

Det e r  s å  Ok, v i l  i e q  s i g e ,  i kampens hede s i g e s  meget s n o t .  Men n a r  du kwrer d e t  

v i d e r e  til and re  o i r á d e r ;  sA e r  j e g  n0dt  til a t  s toppe  op .  Fx da du n y t a r s a f t e n  sagde,  

ud a f  d e t  b l d ,  a t  "Tvgaderummet v a r  d i t / j e r e s  p r o j e k t ,  og  j e g  b a r e  s k u l l e  ho lde  mig 

væk". E f t e r fo lgende  t i l f a j e d e  du: "Jeg  h a r  j o  være t  længe i Gaderummet, h a r  j e g  

ikke?" .  


Du s lar  en i n t r i g e  op, og  a t  l a v e  f j e r n s y n  ud f r a  en i n t r i g e ,  d e t  kommer a l d r i g  til a t  

g i .  Siden hvornar  er Tvgaderummet b l e v e t  nogens p r o j e k t ? !  


I I f o r h o l d  til husmndet i december hvor  d i n  f a r  O l e  s t a t t e d e  d i n  s a g  p& mndet, da han 
f o r t æ l l e r  Koku, a t  "der  i k k e  e r  f o r s k e l  p& boe re  og  gæs t e r /b ruge re" ,  en f o r s k e l  som 
Koku ne top  havde papege t !  

Der h a r  a l t i d  været  f o r s k e l  i Gaderummet pd boe re  og  gæs t e r /b ruge re .  Fx.:  

Som udgangspunkt h a r  man i k k e  som gæs t /b ruge r  noget  a t  gwre i sovesa l en  og d e t  
b a g e r s t e  kakken, s&n a r  d e r  o p s t a r  en  k o n f l i k t  i fo r længe l se  a f  a t  du og S t i n e  kommer 
l a n g t  ud på  n a t t e n ,  s i  e r  d e t  i f n r s t e  omgang S t i n e ,  d e r  s k a l  f o r k l a r e  s i g  omkring 
hvad hun s k u l l e  ned i sovesa l ene  f o r ,  og hvad d e r  f n r t e  til k o n f l i k t e n  med Manuel. 

Jeg s toppede  madet med u d t a l e l s e n  " D e t  e r  f o r  b e s k i d t .  Folk m a  g& hjem og tænke 
v i d e r e ! ". 
Jeg h i b e r  d e t  v a r  s p r u t - s t i v h e d ,  d e r  f n r t e  til d i n e  u d t a l e l s e r .  Men j e g  h a r  brug f o r  
a t  du f o r k l a r e r  d i g .  

N i r  j eg  s t a r  i s i t u a t i o n e r ,  hvor  Tore er kommet i k o n f l i k t ,  s i  e r  d e t  v l g t i g t  a t  j e g  
v e j e r  mine o r d  på en guldvægt, f o r  Ikke  a t  f a r e r  k o n f l i k t e n  ud a f  l n s n i n g .  Det 
smut tede  pd husmadet, og j e g  opdagede h e l l e r  i k k e  a t  k o n f l i k t e n  b l e v  r e j s t  omvendt: 
e n t e n  havde h u s e t  noge t  a t  a f r e g n e  med S t i n e  og T ro t sky ,  e l l e r  S t i n e  m å t t e  r e j s e  den. 

1 Nu r e j s t e  I den,  f remfor  S t i n e ,  og  d e r a f  ops tod  sq nok k o n f l i k t e n .  

Kopi til Ole .  

K a l l e  

-----Opr inde l i g  meddelelse----- 
Fra:  nmfh@ruc.dk [mail to:nmfh@ruc.dkl  
Sendt:  2 .  j anuar  2007 20:53 
T i l :  wulf@ruc.dk;  socpsyk@pos t6 . t e l e . dk  
Emne: 

h e r  e r  d e t  færd ige  p r o j e k t ,  t r i n e  j e g  a f l e v e r e  en  kopi  i d i t  d u e s l a g  med s a m t l i g e  
b i l a g ,  d e  f y l d e r  f o r  meget til a t  du kan f &  dem e l e k t r o n i s k .  

Ka l l e  j e g  s k a l  l i g e  k ~ b e  noget  mere p a p i r ,  sa  f a r  gaderummet en - to  kop i e r ,  og de 
in te rv iewede  f o r  hve r  d e r e s  eksemplar  

Mvh. N iko l a j  hen r ik sen  

mailto:[~>cpsyk@posffi.tele.dk]
mailto:'nrnfh@nic.d!t
mailto:ohillol@hotmail.com
mailto:nmfh@ruc.dk
[mailto:nmfh@ruc.dkl
mailto:wulf@ruc.dk;
mailto:socpsyk@post6.tele.dk
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Socialministeriet 
Departementet 

Holmens Kanal 22 

1060 Kabenhavn K. 


Att: Gert Nisted Maller Christensen 

Kære Gert Nisted Maller Christensen 

Jeg skal hermed anske Godt Nytår og takke for modtagelsen af ministeriets svar af 19. 
december 2006 på Bestyrelsesformand Ole Henriksens henvendelse vedr. socialfagligt 
tilsyn i ~aderummet-d egn buen u d f ~ r taf Kabenhavns Kommune 2006-06-02 samt 2056- 
08-15, hvor ministeriet på baggrund af tilsynsrapporten ikke finder grundlag for at gå ind i 
sagen, men håber at samarbejdet mellem Kabenhavns Kommune og Gaderummet- 
Regnbuen kan understatte den gode udvikling, som Gaderummet-Regnbuen er inde i. 
Dette er et håb som Gaderummet deler med ministeriet, og jeg skal nævne at der 2006- 
12-12 blev afholdt made i positiv ånd med deltagelse af embedsmænd fra Kommunen og 
medarbejdere fra Gaderummet samt bestyrelsesformanden, hvor de forskellige 
problematikker og påbud i tilsynsrapporten blev diskuteret og sat i relation til 
Gaderummets faglige ekspertise og udmantningen heraf i Samarbejdsaftalen mellem 
Kabenhavns Kommune og Gaderummet-Regnbuen. 
Vi fremsender således til orientering vores tilbagemelding til Tilsynet af 7.december 2006, 
som var udgangspunkt for madet i kommunen. vedlagt ligeledes et samlet papir -
"0konomien i Gaderummet 2006 og de faglige udfordringer" - der med et blik fremad, 
giver nogle perspektiver 

Ovenstående papirer ligger også på Gaderummets hjemmeside i PDF format: 

w.Gaderummet.dk -vælg nygaderum, og linket Postoversigt. 


Med venlig hilsen 

Kalle Birck-Madsen 

Daglig leder af Gaderummet-Regnbuen 


mailto:Info@gaderurnrnet.dk
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M d e  i Forvaltningen den 12. december 2006 

Tilstede: Medlem af Gademmmets bestyrelse Laue Traberg Smidt, psykolog i Gade- 
rummet Fatima, Lindegaard Petersen, Formand for Bestyrelsen Ole Henriksen, Med- 
arbejder i Gaderummet Maya Thisted, repræsentanter fra Forvaltningen Anders Kir- 
chhoff, Henrik Stahl Nielsen og Jens Aabroe Nielsen. 

Anders: Hvad at gre? 1. januar 2006 blev tilsynsenheden i Knbenhavns Kommune til en selv- 
stændig enhed. Madet i dag er med "mal og ramme kontoret" og skal blot felge op p i  rapporten. 
Hvilken strategi vil Gaderummet vælge? 

- Tilgodese Tilsynsrapporten og Gaderummet 
- Afvise Tilsynsrapporten, så den skal til det politiske niveau7 

Ole: Det står i mit brev, at overordnet set passer rapportens konklusioner ikke. 

Fatima: PAbudene er SA grundlæggende i modstrid med G a d e m e t  og at f ~ l g e  dem ville ændre 

Gademmmei 

Anders: Ikke klogt at vælge en konfrontationsstil på alle punkter. Vi kan ved dette mide p r ~ v e  at 

samarbejde om nogle strategier, uden at I behaver at A g e  ud af arvestalvet. Jeg er som Chef heller 

ikke altid enig i påbuddene. 

Anders: I forhold til de psykisk syge som Tilsynet så, skal de måske tilbydes en samtale med Rin- 

dom. 

Ole: Foriæller om Heidi. 

Anders: I skal pivise et'intensiveret samarbejde med psykiatrien. 

Laue: Skal I bmge en erklæring fra Rindom om at tingene fungerer? 

Anders: Ja. 

Anders: Ved påbud skal Tilsynsrapporten forelægges direktionen. 

Anders: To trin, hvordan kan I som Gaderurn imdekomme dem. Lad os gennemga rapporten sam- 

men. 


Målgruppe: 

Anders: I må ikke have unge under 18 år - slut. I må ikke indgå, formaliseret samarbejde med unge 
under 18 år. Patrick m i  ikke læse lektier i Gaderummet. 

Maya: Det skal bemærkes under faktuelle, at vi henstiller til at Tilsynet spmger til aktuelle proble- 
mer, n& de er ude på tilsyn. 

Anders: En aflale med Rindom om at han snakker med bmgeme. 

Anders: Der må kun ovemattes i de mm der er indrettet heriil. Husk max 30 hoveder. I kan bemær- 
ke at I har nedlagt nogle rum og lavet andre. 

Indsats over for brugere: 
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Det bemærkes fra Gaderummets side at det er svært at etablere et samarbejde med eksempelvis afd. 

O p l  Rigshospitalet. 

Forvaltningen: Skriftliggmelse. Bmg Rindom til kontakten til afd. O 

Anders: Det er vigtigt at I får et kursus i medicinbåndtering 

Gaderummet: Ang. Hash. Skal vi give medarbejderne pllæg om at stoppe misbmg7 

Rindoms aftaie skal fornys. 


Ole: Medereferater, hvor man ser hvordan hash håndteres. 

Anders: Kortfattede og præcise. 

Anders: Meddeler at der fremsendes den endelige Tilsynsrapport i begyndelsen af det nye år om- 

kring den 10 ende januar 2007 

Ole: Vi er ikke enige, men vi spiller med. 

Laue: 0nsker kopi af referat. 


Ole sporger til budgetforh0jelse for Gaderummet, 


Ole kan henvende sig skriftligt omkring budgetforhejelse i 2008. 

I begyndelsen af marts 2007 skal ansegningen fremlægges. 


Referent: Maya 


mailto:Info@gademmrnet.dk
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KWBENWAVFiS KOMMkINE 

Socialforvaltningen 
MR-Volcsne 

M o d e  mellem forvaltningen og  Gade rummet  vedr. 
opfolgning a f  tilsynsrapport. 

Dato: 12. december 2006 

Tidspunkt: kl. 9.00 - 10.30 

Sted: Bernstorffsgade 17 


Deltagere: Gaderummet:: 
Ole Henriksen,, Laue Traberg Smidt, Fatima Lindegaard 
Petersen, Maya Thisted 

Forvaltningen: 
Anders Kirchhoff, Henrik Stahl Nielsen, Jens Aabroe 
Nielsen 

Deltog ikke: Kalle Birck-Madsen 

Referent: Jens Aabroe Nielsen 

Ole Henriksen udtrykte indledningsvis sin harme over 
tilsynsrapporten som han fandt uantagelig. Stillede sig undrende over 
at der skulle gå 3 måneder inden rapporten blev sendt ud, og at den 
skriftlige rapport kom til at omfattede en række påbud, mens tilsynets 
mundtlige tilbagemelding umiddelbart efter tilsynet alene lagde op til 
en mildere tilbagemelding i form af henstillinger og råd og ve.jledning. 

Anders Kirchhoff skitserede flere forskellige måder som 
Gaderummet kunne vælge at reagere i forhold til rapporten, hvoraf det 
at s0ge konfrontation indgik som en af mulighederne, Anders 
Kirchhoff opfordrede til, at Gaderummet indgik i en konstruktiv 
dialog med forvaltningen med henblik på at finde l~sninger p5 de 
forhold der havde givet anledning til p5bud i rapporten. 

Efter en kort indledende dr~ftelse var der enighed om at disponere den 
videre dr~ftelse som en gennemgang af hver enkelt af rapportens 
påbud. 

Rapporte~~ss. 5. Påbud om at der i Gaderummet ikke opholder sig 
unge uiidr 18 år. 

Anders Kirchhoff gjorde opmærksom på den klare politiske 
udmelding herom. Fioldningen er, at unge under 18 &r ikke må 
opholde sig i Gaderummet og hvis &danne unge kontakter 
Gaderummet skal de straks hjælpes videre til relevante tilbud 
andetsteds, jfr. vilkåret herom i forvaltningens godkendelsesskrivelse 

REFERAT 

Dato: 9. januar 2007 

Sagsnr.: 2006-3273 
Dok.nr.: 2007-7300 

http:Dok.nr.


Ole Henriksen og Lau Traherg-Smidt understregede, at unge under 
18 år ikke h ~ r e r  til Gaderummets målgruppe. Det forekom dog, at 
unge under 18 år "kom forbi", ligesom det også forekom at 
medarbejdernes tog deres b ~ r n  med på arbejde og opholdt sig 
kortvarigt på stedet, f.eks. efter skoletid. De unge, som kontakter 
Gaderummet hjælper man videre til andre egnede tilbud. 

Rapportens s. 5. Påbud om al Gaderummel sikrer, al unge med 
svazre psykiske lidelser kommer ipsykialrisk belrandling og ansvaret 
for unge deles med H:S. 

Ole Henriksen henviste til det samarbejdet der er etableret med 
overlæge Henrik Rindom. 

Maya Thisted anf~rte,at det indgår som en del af den "åbne d0rs 
politik" som Gaderummet praktiserer, at unge med psykisk lidelse kan 
fravælge behandling. For en del af de unge gælder det, at de havde en 
lang forudgående karriere i det psykiatriske behandlingssystem, og at 
de har mistet tilliden til dette. 

Anders Kirchhoff stillede sig tvivlende over for, om ophold i 
Gaderummet er en hensigtsmæssig I~sning for unge med meget svære 
psykiske lidelser, men at forvaltningen er opmærksom på 
Gaderummets tilgang jf. "den åbne d0r". 

Anders Kirchhoff understregede endvidere vigtigheden af, at 
Gaderummet sikrer, at de unge der har behov for det, modtager tilbud 
om psykiatrisk behandling. Anbefaledes på den baggrund, at 
Gaderummet tager initiativ til en genforhandling af aftalen Hvidovre 
hospital om psykiatrisk bistand med henblik på at udbygge 
samarbejdet mellem Gaderummet og overlæge Henrik Rindom og 
med udgangspunkt i dene samarbejde sikre, at alle de unge i 
Gaderummet som har behov for psykiatrisk behandling, modtager et 
tilbud herom. 

Gaderummet tilkendegav, at man var indstillet på en sådan 
genforhandling. 

Rapportens s. 7. Påbud om, al der ikke overnatles i andre rum end 
dem, der er indreifel hertil, og al de unge, der bor i kokkenerne, 
tilbydes andre rum 

Anders Kirchhoff henviste til, at der maksimalt måtte overnatte 30 
unge i Gaderummet og at overnatningen kun måtte ske i de lokaler, 
der på forhånd var udpeget til formålet. 



Ole Henriksen gjorde opmærksom pil, at der som fnlge af vidtstrakte 
brugerindflydelse ofte sker ændringer af de enkelte rums funktion. 
F.eks. var det i tilsynsrapporten omhandlede teknkken også på det 
tidspunkt hvor tilsynet fandt sted, blevet nedlagt og omdannet til 
soveplads. Endvidere var det almindeligt at de unge som kom i nattens 
I0b for at overnatte, benyttede sofaerne i opholdsrummene for ikke at 
forstyrre de 0vrige overnattende. 

Anders Kirchhoff opfordrede til, at Gaderummet i sin tilbagemelding 
tydeliggm de omflytninger, som er sket og som betyder, at rum, der 
tidligere blev benyttet til andet formål, nu er omdannet til soverum. 

Rapportens s. 9. Påbud om, at Gaderummet fager initiativ til at 
forbedre samarbejdet med behandlingspsykiatrien og at 
Gaderummet ikke opfordrer de unge til at ophore med at tage 
medicin uden det er droftet med en psykiater. Det skal sikres, at de 
unge, der har behov herfor, kommer ipsykiufrisk behandling. 

Anders Kirchhoff henviste til konklusionen på den ovenfor 
refererede dr~ftelse om at Gaderummet skal tage initiativ til en 
genforhandling af aftalen med Hvidovre ~ o s ~ i t a ~  og Henrik Rindom. 
Understregede endvidere vigtigheden af, at medarbejderne i 
Gaderummet ikke modarbejder behandlingspsykiatrien. 

Rapporiens s. 14. Påbud om, at Gaderummet scener sig ind iog 
arbejder efter Sund/aedss@relsens vejledning om 
medicinadministration. 

Enighed om at Gaderummet skal tage initiativ til at arrangere et hel- 
eller halvdags kursus i medicinhåndtering for stedets medarbejdere. 
Som mulige undervisere blev nzvnt Gaderummets gadesygeplejerske 
eller en sygeplejerske fra bocenterområdet. 

Rapportens s. 15. Påbud om at hashmisbrugei i Gaderummet skal 
ophore og medarbejderne skalgribe ind, hvis de ser, at de unge 
ryger. 

Ole Henriksen understregede, at man i Gaderummet har den holdning 
til hash, at man ser i ojnene at de unge bruger hash. Det gælder så om 
at fa reduceret de unges brug og at motivere dem til at o p h ~ r e  med at 
bruge hash. Man onsker imidlertid at undgå en situation, hvor de unge 
henvises til at skjule deres brug af hash, bl.a. fordi man så ikke 
lzngere fra medarbejdernes side har mulighed for at hjælpe den 
enkelte unge med at komme ud af eller reducere et misbrug. 



Side 4 af 4 

Anders Kirchhoff havde noteret sig at brugen af hash ikke var omtalt 
i Gaderummets gældende misbrugspolitik. Anbefalede derfor: 

1) at Gaderummet supplerede sin skriftlige misbrugspolitik med et 
afsnit om hash. 

2) at det g ~ r e s  til fast praksis, at stedets medarbejdere griber ind, hvis 
de bliver opmærksom på at de ung ryger. 

Gaderummet vil overveje, i hvilket omfang man kan imadekomme 
tilsynets påbud omkring hash. 

Det videre forlsb. 

Aftalt at Gaderummet på baggrund af Tilsynets rapport og 
ovenstående dr~fielse udarbejder et forslag til tids- og handleplan for 
opfyldelse af de påbud som tilsynet er fremkommet med. Planen 
forelægges MR-Voksne i udkastform så den kan draftes inden den 
færdigg~resog sendes til Tilsynet. Tidshorisont midten afjanuar 
måned. 

Ole Henriksen gjorde opmærksom på, at Gaderummets ~konomi  er 
meget anstrengt, og at Gaderummet derfor har et stort behov for at fa 
tilfeirt yderligere budgetmidler. 

Anders Kirehhoff henviste Gaderummet til at rejse spargsmålet om 
yderligere midler i forbindelse med udarbejdelsen af kommunens 
budget for 2008. 


